



IAW • AIF NEWSLETTER

IAW Newsletter 2024 No. 6

High-Level Political Forum on Sustainable Development

Le Forum Politique de Haut Niveau sur le Développement Durable



The High-Level Political Forum on Sustainable Development (HLPF) on *Reinforcing the 2030 Agenda and eradicating poverty in times of multiple crises: the effective implementation of*

Le Forum politique de haut niveau sur le développement durable sur *le renforcement du Programme 2030 et l'éradication de la pauvreté en période de crises multiples : la mise en*

sustainable, resilient and innovative solutions

(A/DEC/77/553) started on Monday 8 July and will continue until Wednesday 17 July 2024 under the auspices of the Economic and Social Council.

HLPF is a United Nations forum responsible for reviewing and implementing the 2030 Agenda for Sustainable Development and its 17 goals (SDGs). HLPF provides a platform for the annual evaluation of progress, the exchange of best practices and the promotion of cooperation and partnerships to achieve the SDGs.

While not an explicitly feminist platform, this is an important forum, not least because of **SDG 5 'Gender Equality'**.

The buttons will take you to the general programme and a list of a number of interesting side events, some of them virtual. If you can, take part in the virtual events.

œuvre effective de solutions durables, résilientes et innovantes

(A/DEC/77/553) a débuté le lundi 8 juillet et se poursuivra jusqu'au mercredi 17 juillet 2024 sous l'égide du Conseil économique et social.

Le HLPF est un forum des Nations unies chargé d'examiner et de mettre en œuvre le Programme de développement durable à l'horizon 2030 et ses 17 objectifs (ODD). Le HLPF fournit une plateforme pour l'évaluation annuelle des progrès, l'échange de bonnes pratiques et la promotion de la coopération et des partenariats pour atteindre les ODD.

Bien qu'il ne s'agisse pas d'une plateforme explicitement féministe, il s'agit d'un forum important, notamment en raison de **l'ODD 5 "Égalité entre les hommes et les femmes"**.

Les boutons vous permettront d'accéder au programme général et à une liste d'événements parallèles intéressants, dont certains sont virtuels. Si vous le pouvez, participez aux événements virtuels. Veuillez noter que le programme et la liste ne sont disponibles qu'en anglais.

HLPF General Programme

HLPF List of Side Events

17 objectifs de développement durable

Remarkable efforts by IAW representatives to advance the situation of women worldwide

Efforts remarquables des représentantes de l'AIF



United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD) in Geneva:

Oral intervention by our Main Representative at United Nations Office Geneva (UNOG) Dr. Sibylle von Heydebrand at the Global Leaders Forum on economic opportunities for women.

Intervention orale de notre représentante principale à l'Office des Nations unies à Genève (ONUG), Dr Sibylle von Heydebrand, lors du Forum des leaders mondiaux sur les opportunités économiques pour les femmes.

[Click here for the full article](#)

[Cliquer ici pour l'article complet](#)



The "Cities for CEDAW" award goes to Washington DC!

NGO Committee on the Status of Women (NGO CSW/NY) honors Washington DC's outstanding commitment to advancing gender equality.

Congratulations to our Main Representative at UN Headquarters, Soon-Young Yoon, whose efforts are increasingly yielding results.

[Click here for the full article](#)



An intervention to the United Nations Working Group on Discrimination Against Women and Girls (WGDAG)

The summary of our UN Headquarters Representative Jill Follows of the campaign to localize CEDAW throughout the US was well received.

This campaign is likely to be identified as a best practice in upcoming reports of WGDAG.

[Click here for the full article](#)

Production of reusable sanitary pads!

A “Water and Pads” Pilot Project at Yaoundé Cameroon

It happened during one of our team meetings with Pascale Vallée and Anne Yotchou in 2023. Anne showed us a plan on how to produce “3000 reusable sanitary pads for underprivileged schoolgirls”.

She might be able to produce it all together with a few women volunteers based at Yaoundé. Certainly this was a great idea but there were no finances for adequate installations and the fabric needed.



As it has often been the case with the WP project, unexpected solutions were found concerning the financial problem. Thanks to her connections, Heidi Bodmer was able to organize two well-repaired second-hand electric sewing machines. She could also arrange a free shipping to Cameroon by a logistics company.

This of course reduced the costs remarkably. It was enough for our tight budget to finance the other accessories, as well as the fabric needed for the pads and the sandwiches for the seamstresses. Anne could install a workplace, and the production started at the beginning of 2024. According to the planning the sewing of 3.000 pieces will take a whole year, as it is all carried out by CEFAP volunteers.

It was clear for us, that BAWUFAG and RENATA; the other two IAW organizations based in Cameroon should also get their share within this pilot-project. In fact WP participants are often asking us for reusable pads which they want to distribute during the WP events.

Starting in 2025 "3.000 pads" has got to be self-supporting unless we get a remarkable higher amount of funding for the WP-project in general in future. We shall therefore evaluate the situation later in the year.

We have already got news from other WP-participants that they are also interested in producing reusable pads on site. This is a wonderful and motivating perspective for the future – **promoting small businesses and thus local value creation.**

At the moment, we are simply grateful to the CEFAP team for their engagement. All together with them we are delighted about the many fancies sanitary pads being created.

Ursula Nakamura



Production de Serviettes Hygiéniques Réutilisables !



Un projet pilote "Eau et Serviettes" WP à Yaoundé au Cameroun

Cela s'est passé lors d'une de nos réunions du team avec Pascale Vallée et Anne Yotchou en 2023. Anne nous a montré un plan pour produire "3000 serviettes hygiéniques réutilisables pour les écolières défavorisées".

Elle proposait de produire tout cela avec quelques femmes volontaires basées à Yaoundé. C'était une très bonne idée mais un manque de moyens financiers pour les installations adéquates et le tissu nécessaire.

Comme c'est souvent le cas avec le projet WP, des solutions inattendues ont été trouvées pour résoudre le problème financier. Grâce à ses relations, Heidi

Bodmer a pu obtenir deux machines à coudre électriques d'occasion bien réparées et a également pu organiser un envoi gratuit au Cameroun par une entreprise de logistique.

Cela a permis de réduire considérablement les coûts et a suffi à notre budget serré pour financer l'équipement, ainsi que le tissu unique nécessaire pour les serviettes et les sandwiches pour les couturières.

Anne a pu installer un lieu de travail et la production a commencé au début de l'année 2024.

Selon le planning, la couture de 3'000 pièces prendra une année entière, car elle est entièrement réalisée par les volontaires du CEFAP.

Il était clair pour nous que BAWUFAG et RENATA, les deux autres organisations de l'AIF basées au Cameroun, devaient également obtenir leur part dans ce projet pilote.

A partir de 2025, "3'000 pads" devra être autosuffisant, à moins que nous n'obtenions à l'avenir un financement nettement plus élevé pour le projet WP en général. Nous évaluerons donc la situation plus tard dans l'année.

En fait, d'autres collègues de l'AIF engagées au projet WP nous demandent souvent des serviettes hygiéniques réutilisables en production sur place-. Elles veulent les donner aux élèves lors des activités WP.

C'est une perspective merveilleuse et motivante pour l'avenir – **promouvoir les petites entreprises et donc la création de valeur locale.**

Pour l'instant, nous sommes simplement reconnaissantes à l'équipe du CEFAP pour son engagement. Avec elles, nous sommes ravies des nombreuses

serviettes colorées hygiéniques qui ont été créées.

Ursula Nakamura

Due to the topicality of the events, we have brought the newsletter forward by a few days.

We have nevertheless managed to make the submitted content available to you.

The deadline for submitting texts for the next newsletter is 10 August.

iaw.newsletter@womenalliance.org

En raison de l'actualité des événements, nous avons avancé la lettre d'information de quelques jours.

Nous avons néanmoins réussi à mettre à votre disposition le contenu soumis.

La date limite d'envoi des textes pour la prochaine newsletter est prévue pour le 10 août.

Copyright © 2024 International Alliance of Women, All rights reserved.

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

